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V kongresovom centre Kú-
peľov Nový Smokovec a. s. sa 18. 
– 20. októbra uskutočnil kon-
gres slovenskej a českej zdra-
votníckej informatiky,  naj-
väčšie podujatie v oblasti zdra-
votníckej informatiky - Ne-
mocničný informačný systém 
(NIS) 2006. 

Na usporiadaní podujatia sa 
podieľali Ministerstvo zdravot-
níctva SR, Ústav tuberkulózy, 
pľúcnych chorôb a hrudníkovej 
chirurgie (ÚTPCHaHCH) Vyš-
né Hágy, Česká společnost zdra-
votnické informatiky a vědec-
kých informací CLS JEP Praha, 
Katedra klinickej biochémie IP-
VZ Praha. Počas troch dní sa se-
minára zúčastnilo 140 účastní-
kov - správcovia informačných 
systémov, lekári, zástupcovia 
menežmentov zdravotníckych 
zariadení a firiem.

Orientovať sa v zložitom 
prostredí rôznych systémov 
a riešení je od vzniku konfe-
rencie NIS jej hlavným cieľom. 
Vstup Slovenska do Európskej 

únie a možnosť pôsobenia mno-
hých tvorcov informačných sys-
témov v slovenskom aj českom 
zdravotníctve, keďže podmien-
ky a stav zdravotníckej infor-
matiky v obidvoch krajinách to 
umožňujú, boli ďalšími dôvod-
mi na zmenu charakteru a ro-
šírenie pôsobenia konferen-
cie NIS.

Od roku 2006 má poduja-
tie ambície stať sa vzdelávacím 
kongresom slovenskej a českej 
zdravotníckej informatiky. 

Tematické bloky využilo na 
prezentáciu svojich produktov 
15 firiem – LCS, ICZ, EMARK, 
MEDICALC, STAPRO, SMS, 
NESS, TESCO SW, ASSECO, 
INFOCONSULT,  WEBCOM, 
IBM, COMNET, SOLIT PRO-
JECT a PROSOFT. Všetky pre-
zentácie firiem a odborné pred-
nášky sú k dispozícii na interne-
tovej stránke kongresu - http://
www.hagy.sk/nis/nis2006. 

Témy pripravované do bu-
dúceho ročníka kongresu  bu-
dú nosnými témami diskusií na 

Lomnickí divadelníci 
nezaháľajú

V jeseni sa začína vo všetkých 
divadlách nová divadelná sezó-
na a aj lomnickí divadelníci do-
držujú túto tradíciu. Po júlo-
vej divadelnej prehliadke si da-
li krátke prázdniny, ale aj keď 
nevystupovali ani neskúšali nič 
nové, takmer každý štvrtok sa 
stretávali vo svojich priestoroch 
v Kine Tatry. Novú divadelnú 
sezónu začali 15. októbra pred-
stavením hry Ženy v parlamen-
te v Hranovnici pri príležitosti 
Mesiaca úcty k starším. Zapoji-
li sa do projektu, ktorý organi-
zuje Divadlo Východná Európa 
z Popradu s názvom Divadelné 
večery v Prešovskom kraji - pro-
jekt financovaný kontom Oran-
ge a stredoeurópskou nadáciou. 
V rámci tohto projektu vystú-
pi 23. novembra o 19.00 hodi-
ne v kine Tatry Divadlo Vý-
chodná Európa Poprad s hrou 
Komunikácia a tatranskolom-
nické Divadlo Paľa Bielika ke-
dy zároveň vystúpi 29. 11. v Po-
prade. Malou odmenou pre 
všetkých členov divadelného 
súboru bol cez víkend výlet do 
Bratislavy s návštevou divadel-
ného predstavenia Ideálny man-
žel. Teraz sa chcú pustiť do ďal-
šej práce a naštudovať novú hru. 
Ak by ste mali záujem a chce-
li im pomôcť, radi privítajú ra-
du, nápad, podporu, ale samo-
zrejme najväčšiu radosť by im 
urobili noví členovia v kolek-
tíve. Skúste to, divadlo nie je 
ťažké, stačí len neskákať si do 
reči a nezrážať sa na javisku.                                  
                                       (ačech)

Do konca októbra bude zre-
alizovaná posledná etapa snáh 
o prispenie na obnovu Tatier 
Združením Vysoké Tatry. 

„Hneď po kalamite prispeli na 
nami organizovanú zbierku „Vráť-
me život Tatrám“ viaceré význam-
né osobnosti a europoslanci. Tá-
to posledná „kvapka“ je jedno-
značne určená deťom s myšlienko-
vým poslaním – život, to sú deti,“ 
spresňuje leitmotív tvorby det-
ského areálu s drevenými pre-

liezačkami a hojdačkami pred-
sedníčka OZ Bibiána Dzurillo-
vá. „Nami oslovenej firme, ktorá 
za dva októbrové týždňe intenzív-
nej práce odviedla kus dobrej práce, 
sme prízvukovali podmienku, vy-
užiť prírodou ponúkaný materiál. 
Použili preto drevo a povrazy, len 
spoje jednotlivých drevených kom-
ponentov sú železné,“ pokračuje 
B. Dzurillová.

Detský park vznikol v priesto-
re medzi Materskou školou a ko-

Našim deťom

tolňou Základnej školy v Tatran-
skej Lomnici na bývalom škol-
skom pozemku. „Peniažky sme 
mali sumarizované už koncom má-
ja aj s cieľom využitia, ale prišli do 
toho prázdniny, letná turistická se-
zóna a tak sme s prácami čakali na 
vhodnejšiu dobu. Od začiatku škol-
ského roku sme spolu s Bibou Stodo-
lovskou, vychovávateľkou ZŠ, túto 
myšlienku zintenzívňovali až do fi-
nálnej podoby realizácie,“ hovorí 
Ing. Dzurillová.

Budúci detský areál dnes eš-
te skrýva nízke oplotenie, ktoré 
bude demontované. Okolie sa 
sparkuje do podoby kompozič-
ne dotvárajúcej priestor, ktorý, 
ako veria tvorcovia a realizáto-
ri myšlienky, poskytne deťom, 
rovnako ako všetkým návštev-
níkom, primeranú oddychovú 
voľnočasovú zónu. 

Dnes ešte nie je pevne stano-
vený termín slávnostného odo-
vzdania detského parku deťom. 
Pozvanie predbežne prijal Mi-
lan Baran, podpredseda PSK, 
nie však z titulu pozície, ale ako 
človek, ktorý zhodne s tvorcami 
projektu detského parku zdieľa 
myšlienku podporovať deti, bu-
dúcnosť Tatier.                 (luci)

O medicínskom 
elektronickom systéme

novom portáli zdravotníckej in-
formatiky – http://int.vhagy.sk/
nis. Snahou organizátorov bude 
rozšírenie programu NIS o dis-
kusiu so zástupcami zdravot-
ných poisťovní, ktorí sa kongre-
su zúčastňujú nepravidelne a v 
malom počte. 

Ing. J. Zoričák 
ÚTPCHaHCH Vyšné Hágy  

predseda organizačného 
výboru NIS 2006
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